

國立成功大學學生運動績優獎勵作業要點

NCKU Directions for Awards to Students with Outstanding Athletic Performance

95.10.18 第 625 次主管會報通過
Approved by the 625th meeting of chief administrators on Oct.18, 2006
100.6.22 第 708 次主管會報修正通過
Revised and approved by the 708th meeting of chief administrators on June22, 2011
101.5.16 第 726 次主管會報修正通過
Revised and approved by the 726th meeting of chief administrators on June22, 2012
101.5.23 第 100 學年度第 5 次校務基金管理委員會修正通過
Revised and approved by the 5th meeting of NCKU Endowment Fund Management Committee on May23, 2012
104.12.9 第 104 學年度第 2 次校務基金管理委員會修正通過
Revised and approved by the 2nd meeting of NCKU Endowment Fund Management Committee on Dec.9, 2015
108.11.13 第 108 學年度第 2 次校務基金管理委員會修正通過
Revised and approved by the 2nd meeting of NCKU Endowment Fund Management Committee on Nov.13, 2019

一、國立成功大學（以下簡稱本校）為鼓勵學生積極參與訓練與提升實力，並爭取學校榮譽，特訂定本要點，並依本要點辦理甄選作業。

1. These Directions are established by National Cheng Kung University (NCKU) to encourage students to engage proactively in athletic training and improve their performance in honor of NCKU. Selections of outstanding student athletes shall be administered according to these directions.

二、凡具本校學籍之學生，均可提出申請。

2. All currently-enrolled NCKU students are eligible for award application.

三、本校學生運動績優獎勵項目與標準，如下：

(一) 大學部體育績優甄審保送生獎勵：體育績優保送生入學後，經體育室活動委員會評定擇優錄取(至多十名)，視其訓練狀況與成績表現，分學期審核發放，每人每月新臺幣伍千元整，每學期五個月，至多八學期。

(二) 大學部運動績優生入學獎勵：運動績優生入學後，經體育室活動委員會評定擇優錄取(至多五名)，視其訓練狀況與成績表現，分學期審核發放，每人每月新臺幣伍千元整，每學期五個月，至多兩學期。

(三) 凡參加教育部主辦之大專校院運動會及大專體育總會所主辦之各項球類聯賽或單項運動錦標賽成績優異獎勵：

1. 個人單項競賽成績優異獎勵：公開組(甲組)前四名分別頒發獎勵金新臺幣壹萬元、捌仟元、陸仟元、肆仟元整；一般組(乙組)前三名獎勵金分別為新臺幣陸仟元、肆仟元、貳仟元整；接力成績或分

項團體成績比照個人單項獎勵金，以兩倍計算。

2. 團體運動競賽成績優異獎勵：公開組(甲組)一級前四名分別頒發獎勵金新臺幣壹拾伍萬元、壹拾貳萬元、壹拾萬元、捌萬元整；公開組(甲組)二級前四名獎勵金分別為新臺幣陸萬元、肆萬元、參萬元、貳萬元，一般組(乙組)前四名獎勵金分別為新臺幣肆萬元、參萬元、貳萬元、壹萬元。

(四) 個人單項一般組(乙組)、團體公開組(甲組)二級及一般組(乙組)發放比例為參賽 4 隊(人)以內乘以 0.2 倍；5~8 隊(人)乘以 0.4 倍；9~16 隊(人)乘以 0.6 倍；17~32 隊(人)乘以 0.8 倍，33 隊(人)以上乘以 1.0 倍計算。

(五) 以個人成績累加而得之團體總錦標，依不重複敘獎之原則，不列入獎勵。

(六) 個人申請獎勵至多兩項。

3. Awards for outstanding student athletes are categorized based on the following criteria:

- (1) Awards for undergraduate students admitted via outstanding athletic performance with special recommendations: These students shall be evaluated in terms of training and performance by the athletic performance review panel of the Physical Education Activity Committee and a maximum of ten students shall be chosen, with each receiving a monthly scholarship of NT\$ 5,000 for five months every semester for a maximum of eight semesters.
- (2) Awards for undergraduate students admitted via outstanding athletic performance: These students shall be evaluated in terms of training and performance by the athletic performance review panel of the Physical Education Activity Committee, and a maximum of five students shall be chosen, with each receiving a monthly scholarship of NT\$ 5,000 for five months every semester for a maximum of two semesters.
- (3) Awards for students with outstanding athletic performance in MOE-organized National Intercollegiate Athletic Games or any sports events organized by Chinese Taipei University Sports Federation:
 - (3.1) Individual events: Top one to four winners in an open event (Category A) will be awarded NT\$ 10,000, NT\$ 8,000, NT\$6,000 and NT\$ 4,000, respectively. Top one to three winners in a general event (Category B) will be awarded a basic amount of NT\$ 6,000, NT\$ 4,000 and NT\$ 2,000, respectively, and will be adjusted in proportion to the number of participating teams. Winners of relay races or discipline teams will be awarded twice the amount awarded for individual events.
 - (3.2) Team events: Top one to four teams in an open event (Division 1, Category A) will

be awarded NT\$ 150,000, NT\$ 120,000, NT\$ 100,000 and NT\$ 80,000, respectively. Top one to four teams in an open event (Division 2, Category A) will be awarded NT\$ 60,000, NT\$ 40,000, NT\$ 30,000 and NT\$ 20,000, respectively. Top one to four winning team in the general event (Category B) will be awarded a basic NT\$ 40,000, NT\$ 30,000, NT\$ 20,000 and NT\$ 10,000, respectively.

- (4) The cash prizes for winners in a general individual event (Category B), or winning teams in an open team event (Division 2, Category A) and in a general team event (Category B) will be adjusted as follows: multiply by 20% for a maximum of four participants or participating teams; multiply by 40% for 5 to 8 participants or participating teams; multiply by 60% for 9 to 16 participants or participating teams; multiply by 80% for 17 to 32 participants or participating teams; and multiply by 100% for a minimum number of 33 participants or participating teams.
- (5) Top three (or four) team events which are the result of accumulated individual results are not included in the award according to the principle of non-repetition of the awards.
- (6) The maximum of two award applications is applied for individual events.

四、當學年度比賽成績符合第三點第一項第三款資格者，於每年十月十五日或六月一日前提出申請，程序如下：

- (一) 正式社團社員之申請，由學務處審核造冊後，送體育室彙辦。
- (二) 常設性校代表隊或系(所)學生之申請，經所屬教練或就讀系(所)主管簽核後，向體育室提出。

申請案件經體育室術科檢定小組審查通過後，送體育室室務會議備查，簽請學校核發獎勵金，每學期限申請一次。

4. Students with outstanding athletic performance in sports events held in the current academic year, as stated above, are eligible to submit their applications by October 15 or June 1, which shall be processed as follows:

- (1) Applications made by students as members of NCKU student sports clubs shall be reviewed by the Office of Student Affairs, which will compile and submit a roster of applicants to the Physical Education Office for further administration.
- (2) Applications made by students as members of a regular NCKU school team or a department shall be approved by their coach or department chair before they are submitted to the Physical Education Office.

Upon approval of any applications as a result of its meeting, the Physical Education Office will submit a written report to the school authorities for the administration of issuing the awards.

An application can be made once in a semester.

五、本要點經主管會報及校務基金管理委員會通過後實施，修正時亦同。

5. These Directions shall be approved by the meeting of chief administrators and the NCKU Endowment Fund Management Committee before taking effect. Any amendments shall be processed accordingly.

These regulations were translated from the original Chinese. In the event of any discrepancies between the two versions, the Chinese always takes precedence.